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   Utdragsbestyrkande: 
    

Nämnd Huddinges funktionshinderråd  
   

Offentligt sammanträde Nej  
   

Sammanträdesdag 3 oktober 2023  
   

Tid och plats Klockan 17:00-19.00, Rådsalen, Rådstuguvägen 19  
   
 Ledamöter Frånvarande  

följande paragrafer 
Närvarande ej tjänstgörande 
ersättare 

 Beslutande  Christian Stulen (HP), 
Ordförande 

 Tiina Nummi-Södergren. 
SRF 

 Magnus Björkander (S) Alla  
 Örjan Angré (C) Alla  
 Per Öberg (MP)   
 Ulla Olsson Engström (V)   
 Elsa Holmlund (DP) Alla  
 Marlon Forsgren (SD)   
 Karen Yevenes 

Reumatikerföreningen 
Botkyrka-Huddinge-Salem 

  

 Richard Baltander 
Hörselskadades förening i 
Huddinge 

  

 Lena Wahlberg Attention Alla  
 Liselotte Ulvebring Westin 

Autism & 
Aspergerföreningen 
Stockholms län 

Alla  

 Susanne Hagelin Stockholms 
Dövas Förening 

  

 Malak Guirguis (KD)   
 Siw Olsson SRF   
 Olle Johansson DHR Alla  
 Patrik Brunberg Neuro Alla  
 Raymond Sternell FUB   
 Lena Tjärnström 

Strokeföreningen Södertörn 
  

 Lotten Karlung FHDBF §1  
 Kjerstin Alm Elöverkänsligas 

förening 
Alla  

 Håkan Jarmar RSMH   
 Eva Hagblom RBU §§1–2  
 Jeanette Lehto Riksförbundet 

HjärtLung Huddinge 
  

 
 

  
 

Övriga närvarande Se nästa sida 
 

Utses att justera Christian Stulen (HP) 
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Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 
    

Justeringens tid 12 oktober 2023 Paragrafer 1–8 
   

Underskrifter   
 Yvonne Sawert  
 Sekreterare 

 

 

 Christian Stulen  
 Ordförande 

 

 

   
  

 

 

Protokollet har signerats digitalt: för underskrifter se protokollets sista sida. 
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Huddinges funktionshinderråds sammanträde den 3 oktober 2023 

Övriga närvarande 

 

Yvonne Sawert, nämndsekreterare 
Johanna Alstad, Attention Huddinge-Botkyrka-Salem 
Ulrika Strandberg Sarén, Tecken & Tolk Sverige AB 
Vicktoria Bränvall, AB Tolkforall 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Huddinges funktionshinderråd 3 oktober 2023 § 1   
    
    

 
 
 

Godkännande av dagordning  
Huddinge kommuns funktionshinderråd godkänner föredragningslistan med tillägg av 
följande punkter. 

Digital tillgänglighet, Christian Stulen. 

Hemvårdsbidrag, Christian Stulen. 

Artikel i Mitt i Huddinge, Christian Stulen. 

Information från arbetsutskottet  

Städning av Huddinge kommuns skolor och hygien på badhuset 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Huddinges funktionshinderråd 3 oktober 2023 § 2   
    
    
 

 
 

Upphandling taltidning   
 
Ordföranden informerar rådet om att det blivit ett misstag vad gäller upphandlingen 
av taltidning då rådet inte tillfrågades. För att kompensera misstaget bjöds en 
representant in från De synskadades riksförbund för att bedöma offerterna. Avtalet 
sträcker sig fram till 26 juni 2025. Avtalet kan förlängas med 1+1 år.  
 

Tiina Södergren-Nummi informerar om att den nya distributören varit i gång sedan 
juli/augusti och att det är fört tidigt att uttala sig om hur det fungerar. Hennes 
förening, De synskadades riksförbund, har godkänt att det brustit i upphandlingen 
och avvaktar utvärderingen.  

Rådet lyfter att det är viktigt att de får komma in tidigt i upphandlingsprocesserna.  
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Huddinges funktionshinderråd 3 oktober 2023 § 3   
    
    
 

 
 

Händige fixaren även för funktionshindrade  
Christian Stulen informerar om att det i dag finns en fixare för kommunens invånare 
som fyllt 70 år. Det är en tjänst i form av en person som kommer hem till den äldre 
och hjälper till med saker som att sätta upp en tavla, borra upp en hylla eller liknande. 
I dagsläget pågår en utredning som ska bli klar under året om tjänsten kan utvecklas 
för att inkludera hjälp till personer med funktionshinder. Tjänsten ska vara 
kostnadsfri och gälla oavsett boendeform.  

Funktionshinderrådet framför att det är viktigt att utredningen blir tydlig vad gäller 
definitionen av funktionshinder så att alla funktionshinderområden inkluderas. Rådet 
menar att utredaren kan bjudas in till rådet för att diskutera definitionen.  
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Huddinges funktionshinderråd 3 oktober 2023 § 4   
    
    
 

 
 

Fler matleverantörer än Mat Hem via hemtjänsten  
 
Christian Stulen informerar om att digitala matleveranser med företaget Mat Hem är 
ett pilotprojekt som sträcker sig fram till den 1 januari 2025. Därefter finns det 
möjlighet att förlänga avtalet med ett år.  
Rådet har uppfattat olika brister hos leverantören som bland annat att ersättningsvaror används 
och frågar om avtalet går att häva då intrycket är att många inte är nöjda. Ersättningsvaror och 
felleveranser innebär kostnader och hantering av krångliga återbetalningsprocesser. Av dessa skäl 
är inte heller hemtjänsten nöjda med nu gällande upphandling. Rådet ser också att brukargrupper 
som till exempel de med Multipel skleros blir isolerade av den digitala tjänsten då det inte kan 
följa med till affären och handla. Synpunkter om att man valt att göra annorlunda i 
Älvsjö/Hägersten förs fram.  

Christian Stulen säger att det är problematiskt och att detta bör tas upp med 
upphandlingssektionen för framtida upphandlingar.  
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Huddinges funktionshinderråd 3 oktober 2023 § 5   
    
    
 

 
 

Kopplade hundar i kommunen  
Christian Stulen informerar rådet om att regler för hur hundar ska vara kopplade i 
Huddinge kommun finns i HKF 1100, 17 § Kopplingstvång för hundar. Tillsyn av att 
detta följs är ett uppdrag för polisen.  

En fråga ställs av rådet om det är möjligt att lägga tillsynsuppdraget av kopplade 
hundar på de ordningsvakter Huddinge kommun använder. Christian tar med sig 
frågan. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Huddinges funktionshinderråd 3 oktober 2023 § 6   
    
    
 

 
 

Cykelbanor i Skogås och Huddinge C - rådet formulerar 
frågeställningar till SBA  
 
Funktionshinderrådet har tidigare framfört att cykelbanor och gångstråk är smala och 
ligger därför väldigt nära varandra och skapar obehag och otrygghet. För att rådet ska 
kunna kontakta rätt tjänsteperson och framföra sina synpunkter formulerar rådet sex 
synpunkter som uppfattas mest angelägna.  

1. Cykelbanor och gångstråk måste vara tillräckligt breda. Till exempel behöver döva och 
hörselskadade gå i bredd för att kunna samtala med varandra.  

2. Elsparkcyklar behöver tillsyn för att inte framföras i hastighet som är högre än tillåten 
och på platser där de inte är tillåtna att köra.  

3. Särskilda parkeringsplatser för elsparkcyklar behöver inrättas.  

4. Markeringar, vita linjer, på cykelbanor och gångstråk måste markeras tydligare och 
skapas där de i dag inte finns.  

5. Åtgärder för att reducera cyklars hastighet behöver införas. 

6. Cykelbanor och gångstråk som går under broar, exempelvis i Huddinge centrum och 
Skogås, behöver bli säkrare då det där är svårt att uppfatta cyklister och mopedister. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Huddinges funktionshinderråd 3 oktober 2023 § 7   
    
    
 

 
 

Sammanträdesplanering 2024  
 
Christian Stulen frågar funktionshinderrådet om förutsättningarna för att lägga 
kommande års sammanträden på dagtid. En nackdel med att ha sammanträden på 
kvällstid är att det blir svårare att få förvaltningarna att delta med information och 
föredragningar. Ett problem är att ersättning för förlorad arbetsinkomst endast ges till 
de ledamöter som utsetts av kommunfullmäktige.  
Fem ledamöter som representerar föreningarna svarar att de inte kan delta på dagtid, varav en kan 
delta på tisdagar efter klockan 12.00. En ledamot som är förtroendevald svarar att den inte kan 
delta i sammanträden på dagtid. Om rådets sammanträden flyttas till dagtid framförs önskemål 
om att förlägga dem till slutet av dagen.  

Om det blir förändring i sammanträdestiderna kommer ordföranden att presentera detta för rådet. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Huddinges funktionshinderråd 3 oktober 2023 § 8   
    
    
 

 
 

Övriga frågor  
 
Digital tillgänglighet 
Den 6 december kommer kommunikationsenheten på kommunstyrelsens förvaltning 
att ha ett öppet hus med fokus på digital tillgänglighet. Med anledning av detta har 
Christian Stulen har fått en förfrågan av Andreas Eklind, webbredaktör, om det hos 
rådets ledamöter finns verktyg att låna ut för att simulera funktionshindrades 
utmaningar i användandet av digitala verktyg.  

 
 

Om någon förening har verktyg att låna ut eller vill delta kan detta meddelas till 
ordföranden på mail, christian.stulen@huddinge.se 
 
 
Hemvårdsbidrag 
Christian Stulen informerat om att hemvårdsbidraget i Huddinge kommun kommer att 
tas bort från och med 1 januari 2024. Beslut har fattats i vård- och omsorgsnämnden och 
ska fattas beslut om i kommunstyrelsen. Skälen till att avskaffa bidraget är bland annat 
att det inte går att kvalitetssäkra. De som idag har hemvårdsbidrag kommer att erbjudas 
hemtjänst.  
Rådet anser sig vara informerad om denna förändring.  
 
Artikel i Mitt i Huddinge 
Funktionshinderföreningarna i Rådsalen genom Johanna Alstad, Attention Huddinge-
Botkyrka-Salem och Pia Torstensson, Neuro St Botvid har skrivit en insändare i Mitt i 
Huddinge om funktionshinderföreningarnas framtid och Rådssalen. Bakgrunden är att 
Udden 8 ska byggas vilket påverkar föreningarna som använder Rådssalen. Christian 
Stulen menar att det är bra att frågan belyses.  
Christian Stulen frågar rådet om de känner sig tagna på allvar av ordföranden och 
Huddinge kommuns politiker. Rådet upplever sig tagna på allvar även om problemet 
med lokaler kvarstår. Synpunkten att Christina hanterat samrådsprocessen bra förs fram 
och att man är medveten om att detaljplaneprocesser där privata aktörer med starka 
intressen finns med är genuint svåra. 
Christian Stulen ska ha ett möte med Camilla Broo, kommundirektör, Emil Högberg, 
ordförande samhällsbyggnadsavdelningen samt representanter för 
samhällsbyggnadsförvaltningen och socialförvaltningen för att diskutera byggnationen 
av Udden 8 samt städning av Rådssalen. Rapporter om Udden 8 har varit ute för 
synpunkter som nu håller på att analyseras.  

mailto:christian.stulen@huddinge.se
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Johanna Alstad som är medförfattare till insändaren menar att det finns brister i 
kommunikationen vilket innebär att de upplevt ignorans från kommunen om hur 
framtiden kommer att bli vad gäller lokaler. Inga klara besked om vad som ska hända, 
när det ska hända eller på vilket sätt det ska hända har getts. Om Udden 8 byggs vart tar 
föreningarna vägen då? Omfattande utredningar har gjorts men målgruppen har bland 
annat kognitiva begränsningar vilket gör att materialet är svårtillgängligt.  
Huddinge kommun hyr Rådssalen vilket innebär att föreningarna är 
andrahandshyresgäster.   
Christian Stulen uppmanar ledamöterna att uppvakta sina respektive förtroendevalda och 
maila honom, christian.stulen@huddinge.se,  om de frågor som framöver dyker upp.  
 
Information från arbetsutskottet 
De frågor som arbetsutskottet diskuterat är; 
 

                 Cykelbanor och cyklisters hastighet. 
     Krisberedskap och skyddsrum för funktionshindrade. 

                 Om byggprojekt med LSS-boenden avstannat. 
 

Cykelbanor och cyklister hastighet har behandlats under § 6.  
Yvonne Sawert informera om att tillförordnad trygghets- och säkerhetschef, Lars Brånn, 
är inbjuden till rådet sammanträde i november för att informera om krisberedskap och 
skyddsrum för funktionshindrade.   
 
Städning av Huddinge kommuns skolor och hygien på badhuset 
Rådet tar upp att det är ett problem med städning av kommunens skolor och även 
badhus. Vissa skolor har stängt av toaletterna så att eleverna inte kan gå när de har 
behov. Särskilt poängteras att många barn med funktionsnedsättningar är 
infektionskänsliga och behöver en städad miljö. Vidare lyfts att hygienen i badhuset är 
undermålig då många inte duschar och tvättar sig innan man går ner i bassängerna.  
 
Christian Stulen informerar om att problemet med undermålig städning är känt och att 
det upphandlade städbolaget fått betala vite. I övrigt arbetar kommunen med en 
utredning för att komma till rätta med problemet. 

mailto:christian.stulen@huddinge.se
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